
25ste JAARGANG  NUMMER 8, VRIJDAG 17 NOVEMBER 2017  ADVIESPRIJS € 1,95 

WWW.AJAXLIFE.NL FACEBOOK.COM/AJAXLIFE  INSTAGRAM.COM/AJAXLIFETWITTER.COM/AJAXLIFE

EN VERDER...  SOUNDBITES  |  SV AJAX PUBQUIZ  |  BALLENJONGENSDAG  |  JARI LITMANEN  |  SALO MULLER  
|  DE GROTE ONBEKENDE: RUTGER ARISZ  |  INTERVIEW FRENKIE DE JONG  |  ABUBAKARI YAKUBU

Net als de Ajaxsupporters moet Frenkie de Jong 
vertrouwen op het geduld dat het bij Ajax allemaal 

goed komt. En dat blijkt lastiger dan het klinkt.
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Soundbites

MARC OVERMARS TIJDENS DIEZELFDE VERGADERING.

 Hoewel Ajax incidenteel bereid is een topsalaris te betalen voor een selectiespeler, 

garandeert dat niet dat diezelfde topper nog een jaartje extra blijft. 

COLUMNIST TACO VAN DEN VELDE NA WILLEM II-UIT  IN  VOETBAL INTERNATIONAL.

Keizer toont een week later wel ‘ballen’, maar tegen FC Utrecht wordt het 

spel er niet beter op.

DENNIS BERGKAMP TEGENOVER VOETBAL INSIDE.

Dennis gaf een spaarzaam interviewtje tijdens de boekpresentatie 

van zijn zaakwaarnemer. Hij mag werken vanuit de luwte, maakt zich 

niet druk om zijn imago en wat de onwetende massa er van vindt, 

interesseert hem eigenlijk ook niet. 

COLUMNIST JAN MULDER IN HET BELGISCHE TIJDSCHRIFT HUMO.

Lazio-fans shockeerden met dubieuze stickers van Anne Frank. Oud-Ajacied 

Mulder heeft de oplossing. 

“ Lazio Roma is fascistisch en racistisch en zal het 

blijven. De kranslegging bij de synagoge en de reis 

naar Auschwitz zijn daden van schadebeperking.

Deze club is, na al die jaren van laksheid in de 

bestrijding van het onverdraaglijke, voor geen

cent meer te vertrouwen. Hier zijn rigoureuzere 

middelen nodig. Opheffing bijvoorbeeld.”

“De enige schuldige is Marcel Keizer, omdat die
niet de ballen heeft om een geslepen oude spits naar 
de bank te sturen en daarom zijn onmondige jonge

spits maar slachtoffert.”

“De functie die ik bij Ajax heb, is dusdanig 
dat ik niet zo vaak naar buiten hoef te 
treden…Alle dingen waar mensen een 
mening over hebben, dan moeten ze eerst 
weten hoe het zit en wat ik precies doe. Dan 
kunnen ze pas wat zeggen. Daar maak ik 
me niet druk om.”

ROB BAAN, VOORMALIG TD VAN FEYENOORD, IN ZIJN RECENT 

VERSCHENEN BIOGRAFIE. 

Ajax pakte het wat grondiger aan met het Zweedse talent. John Steen Olsen en Leo 

Beenhakker overtuigden Jeroen Slop een miljoeneninvestering te doen en de rest is geschiedenis.

“Wij kozen voor de brave Johan Elmander en niet 
voor de agressieve Ibrahimovic. Ik heb toen verzuimd zelf 

een keer naar Ibrahimovic te gaan kijken.”

“Vroeger was er belangstelling voor twee of drie spelers van de 
A1, nu staan alle zestien spelers in de belangstelling. Een club 
als Manchester City zuigt alle talentjes over de wereld als een 
stofzuiger weg, waar ze vroeger vrij snel naar Ajax zouden gaan.”

MARC OVERMARS TIJDENS DE AANDEELHOUDERSVERGADERING VAN AJAX, VORIGE WEEK VRIJDAG.

Ajax’ directeur voetbalzaken maakt zich ernstig zorgen over de toekomst. Helemaal als de 

voetbalbonden niet snel met maatregelen komen.

“Het eerste woord wat Davinson 
Sánchez bij Ajax gebruikte was 

‘springplank’. Zo’n speler vind je 
niet elk jaar. Waarom zou dat ons elk 
jaar lukken en een andere club niet? 

Waarom we niet gewoon ‘nee’ zeiden? 
Dan had ik hier niet meer gezeten.

Zes of zeven makelaars hebben hun 
toekomst dankzij deze transfer veiliggesteld. 

Een club als Southampton kan misschien ook wel gemak-
kelijker nee zeggen tegen een bod van 42 miljoen euro.”
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Topoverleg aan de zijlijn. Hakim Ziyech en Marcel Keizer bespreken tevergeefs de sleutel naar snel succes in de wedstrijd tegen FC Utrecht.
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Intenties en
opportunisme

Mopperende achterban krijgt moeilijk vat op wisselvallig Ajax

Wil Ajax nog enigszins aanhaken in de titelrace, dan moet de ploeg mor-
genavond bij het gepromoveerde NAC Breda de kater wegspoelen van de 
pijnlijke thuisnederlaag tegen FC Utrecht.

DOOR SANDER ZELDENRIJK

speelt. Best een pijnlijk zinnetje.
 Concreet: Ajax acteerde tegen 
FC Utrecht nou niet op een manier 
die de vonken naar het kritische 
thuispubliek op de goedgevulde 
tribunes deed overslaan. Hakim 
Ziyech had ook geen oorzaak voor 
de prestatie. Wel concludeerde hij 
dat afspraken niet nagekomen wer-
den om er ‘vol op te klappen’ tegen 
de compacte 5-3-2-formatie van 
Erik ten Hag. Opnieuw een pijnlijk 
zinnetje.
 Dat zijn zorgwekkende signalen 
voor een technische staf. Natuurlijk 
meldde Keizer na de 2-1-nederlaag 
in de eigen Johan Cruijff Arena 
dat hij na een goede trainings-
week met vertrouwen had uitgeke-
ken naar de wedstrijd. Wat moest 
hij anders zeggen? Die uitspraak 
deed hij overigens ook in aanloop 
naar Vitesse-thuis, waar hij tot zijn 
grote ontsteltenis moest conclu-
deren dat zijn ploeg een complete 
off-day had.

Hoewel het resultaat onderaan de 
streep hetzelfde was, speelde Ajax 
tegen FC Utrecht minder slecht 
dan tegen de Arnhemmers. Opval-
lend: de ploeg van Keizer was 
vooral gevaarlijk vanuit de omscha-
keling en wanneer het opportunis-
tischer ging spelen. Dat resulteerde 
in de gelijkmaker van Nick Vierge-
ver en een levensgrote kans voor 
Amin Younes. Ook dat geeft stof 
tot nadenken.

KWETSBAAR
Een voorspelbaar en slordig voet-
ballend Ajax is tegen elke oppo-
nent kwetsbaar. Dat eerste mag de 
technische staf zichzelf aanreke-
nen. Dat laatste vraagt vooral een 
zelfkritische blik in de spiegel van 
de spelers die allemaal benadruk-
ken vol te willen gaan voor de 34ste 
landstitel.
 Grote vraag is wanneer Ajax 
negentig minuten gaat spelen zoals 
de staf dat voor ogen heeft. Daar-

naast zal de trainer Marcel Keizer 
dezer dagen misschien wel meer dan 
hem lief is zijn kwaliteiten als coach 
moeten aanwenden. Hoe motiveert 
hij mopperende bankzitters en 
geeft hij vertrouwen aan tobbende 
basisspelers? Kortom, op welke 
manier raakt hij de juiste snaar bij 
zijn spelers en krijgt hij met zijn 
stafleden dit haperende collectief 
sterker? 
 Vanwege het besloten karakter 
van de trainingen, kunnen alleen 
de beleidsbepalers zelf oordelen 
over de progressie die er dagelijks 
op het veld wordt geboekt. Tegelij-
kertijd groeit de onvrede op de tri-
bune en valt Keizer steeds meer in 
herhaling op zijn wekelijkse pers-
conferentie. 
 Waarom toont Ajax in de klas-
sieker wel de mentale veerkracht 
die tegen Willem II en FC Utrecht 
leek te ontbreken? Voor het mop-
perende deel van de achterban zit 
er niets anders op dan te wachten 
op de winterstop. Dat is voor de 
beleidsbepalers het moment om 
de koers bij te sturen daar waar 
dat het meest nodig en mogelijk is. 
Ondertussen moet Keizer met zijn 
manschappen de sportieve schade 
beperkt zien te houden, voordat het 
seizoen in december al mislukt is.

Als Ajax morgenavond aantreedt 
in het Rat Verlegh Stadion heeft de 
technische staf twee weken de tijd 
gehad om conclusies te trekken uit 
de uiterst povere vertoning tegen 
FC Utrecht. Dat er na de inter-
landperiode slechts twee dagen 
waren om met de selectie toe te 
werken naar de wedstrijd in Breda 
mag geen excuus zijn.
 Marcel Keizer is strijdvaardig 
en verwacht de matige ontwikke-
ling op te kunnen lossen. Hoe blijft 
een beetje onduidelijk, maar het is 
voor hem te hopen dat de spelers 
gedurende de afgelopen interland-
periode ook kritisch in de spiegel 
hebben gekeken. 
 Natuurlijk werd Ajax tac-
tisch te kijk gezet tegen de Dom-
stedelingen, maar het was ook 
terecht dat Keizer na afloop 
voor de camera van Fox Sports 
benadrukte dat tactiek niet alles 
zegt, maar de intentie waarmee 
gespeeld wordt ook een grote rol 

20 AUG 2017
Ajax - FC Groningen 3-1
HUNTELAAR, ZIYECH, SCHÖNE

09 SEPT 2017
Ajax - PEC Zwolle 3-0
HUNTELAAR (2X), ZIYECH

27 AUG 2017
VVV-Venlo - Ajax 0-2
VAN DE BEEK, NERES 

17 SEPT 2017
ADO Den Haag - Ajax 1-1
VELTMAN

14 OKT 2017
Ajax - Sparta 4-0
SANUSI (E.D), FLORANUS (E.D.), NERES, YOUNES

22 OKT 2017
Feyenoord - Ajax 1-4
HUNTELAAR, DOLBERG (2) EN S. DE JONG

28 OKT 2017
Willem II - Ajax 1-3
NERES , S. DE JONG, SCHÖNE 

02 DEC 2017
FC Twente - Ajax
AANVANG: 18.30 UUR

10 DEC 2017
Ajax - PSV
AANVANG: 16.45 UUR

17 DEC 2017
AZ - Ajax
AANVANG: 14.30 UUR

14 DEC 2017
Ajax - Excelsior
AANVANG: 20.45 UUR

24 DEC 2017
Ajax - Willem II
AANVANG: 14.30 UUR 

24 SEPT 2017
Ajax - Vitesse 1-2
VIERGEVER 

01 OKT 2017
SC Heerenveen - Ajax 0-4
NERES 2X, SCHÖNE, WÖBER 

18 NOV 2017
NAC Breda - Ajax 
AANVANG: 20.45 UUR

26 NOV 2017
Ajax - Roda JC 
AANVANG: 12.30 UUR

05 NOV 2017
Ajax - FC Utrecht 1-2
VIERGEVER

12 AUG 2017
Heracles Almelo - Ajax 2-1
ZIYECH

02 AUG 2017
Ajax - OGC Nice 2-2

VAN DE BEEK, SÁNCHEZ

26 JULI 2017
OGC Nice - Ajax 1-1

VAN DE BEEK

20 SEPT 2017
Scheveningen - Ajax 1-5

DOLBERG 3X, DE JONG, E.D.: KOORNDIJK

25 OKT 2017
De Dijk - Ajax 1-4

F. DE JONG, S.DE JONG (2X), CERNY

20 DEC 2017
FC Twente - Ajax

AANVANG: 20.45 UUR

SPEELSCHEMA

AJAX.NL/TICKETS

17 AUG 2017
Ajax - Rosenborg BK 0-1

24 AUG 2017
Rosenborg BK - Ajax 3-2

YOUNES, SCHÖNE

Keizer zelf ziet de achterstand 
van acht punten op de beter spe-
lende koploper PSV niet als iets 
onoverkomelijks. Die strijdvaar-
digheid siert hem. Hij kán ook 
niets anders zeggen. Zijn voor-
gangers deden één voor één alle-
maal hetzelfde. Pas als een ach-
terstand niet meer is in te halen, 
moet je de handdoek werpen. 
Aan de beleidsbepalers, techni-
sche staf, spelers én supporters 
de taak om het zover niet te laten
komen.

http://ens.de/
http://s.de/
http://f.de/
http://s.de/
http://ajax.nl/
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Check ajaxkidsclub.nl voor alle voordelen!
Sluit je kind voor 24 november aan en ontvang het welkomstpakket met oorkonde en clubcard op 2 december thuis.

Het cadeau voor Sinterklaas!
Maak van je kind een echte Ajacied

Korting op 
stadiontours

Voetballen bij 
Ajax Kids Tours

Korting in 
Ajax Fanshop

AJAX LIFE QUIZ 
17-11-2017

Vraag 1
Tegen welke club speelde Luis Suarez zijn laatste 
wedstrijd voor Ajax?

Vraag 2
Bij welke club debuteerde Kasper Dolberg als profvoet-
baller?

Vraag 3
Ajax won de Europacup I, Europacup II en de Uefa Cup. 
Er zijn nog vier clubs die dit  presteerden. Welke waren 
dat?

Vraag 4
Aron Mokoena speelde slechts zeven wedstrijden voor 
Ajax. Voor welke twee Premier League-clubs speelde hij 
in totaal bijna tweehonderd duels?

Vraag 5
Er waren vorig seizoen vier Ajacieden die een rode kaart 
kregen in de Europa League. Wie waren dat?

Vraag 6
Welke huidige selectiespeler werd geboren in 
Zwitserland?

Onlangs vond de eerste SV Ajax Pubquiz van dit seizoen plaats in het Amsterdamse café De Ebeling.
Hieronder een selectie van de vragen die de veertien deelnemende teams voor hun kiezen kregen. Vind je ze te simpel?

Dan zien we jou graag bij een volgende editie, later in het seizoen. De antwoorden staan onderaan de pagina.

Vraag 7
Christopher Kanu kwam in 1995/1996 als jeugdspeler bij 
Ajax. Het jaar daarna verhuisde hij naar Internazionale, 
dat hem direct weer uitleende. Aan welke club?

Vraag 8
John van ’t Schip speelde zijn gehele carrière voor slechts 
twee clubs. Ajax en?

Vraag 9
Welke club won in 2016 voor het eerst in de eredivisie-
historie van Ajax in Amsterdam?

Vraag 10
Wat is de link tussen de algemeen directeur van Ajax en 
die van Feyenoord?

Vraag 11
Voor welke club speelde doelman Fred Grim zijn meeste 
wedstrijden?

Vraag 12
Ajax won in 1971, 1972 en 1973 de Europacup I. Welke 
ploegen werden in de halve finales verslagen?

Vraag 13
Ajax speelde dit seizoen tegen OGC Nice. Welke vier 
spelers kwamen in het heden of verleden voor beide 
clubs uit?

Vraag 14 
In welk stadion stond de Johan Cruijff Tribune, omdat 
de Amsterdammer daar namens Feyenoord zijn laatste 
wedstrijd speelde?

de Ajax life Quiz

Antwoorden: 1. AC Milan; 2. Orebrö SK; 3. Manchester United, Bayern München, Juventus en Chelsea; 4. Blackburn Rovers en Portsmouth;

 5. Hakim Ziyech, Kenny Tete, Joël Veltman en Nick Viergever; 6. Siem de Jong; 7. FC Lugano; 8. Genua 1983; 9. Willem II; 10. Hun zoon speelt bij ADO Den Haag; 

11. SC Cambuur; 12. Atlético Madrid, Benfica en Real Madrid; 13. Dick van Dijk, Erik Regtop, Dario Cvitanich en Wesley Sneijder; 14. Oosterenk Stadion.

De Fontein Hoolies pakten na een spannende strijd de winst en gaan de 
skybox onveilig maken tijdens Ajax – Excelsior.
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Met de meeste kikkers liep het niet 
zo best af. Van Nemanja Gudelj 
weet ik uit mijn blote hoofd niet 
bij welke Chinese club hij voetbalt, 
rondom Riechedly Bazoer blijft het 

stil bij Wolfsburg. Slechts Kenny 
Tete timmert bij Olympique Lyon 
een beetje aan de weg.
 Anno nu is het Frenkie die 
meer dan hem lief is op de bank 

zit. Er is geen wisselspeler die 
vindt dat hij terecht wissel staat, 
maar bij Frenkie speelt ook het 
vraagstuk van zijn contract: ver-
lengen of niet? Stukje advies 
van mijn kant: snel die krabbel 
zetten.
 Frenkie is twintig jaar jong en 
doet niets liever dan dartelen, maar 
als hij echt zo goed is: waarom lukt 
het niet Lasse Schöne uit de basis 
te spelen? De hype is ‘aan’, sinds 
dat kwartiertje aanvalslust in Nice, 
maar vergeet niet hoeveel kansen 
de Fransen diezelfde invalbeurt 
kregen.
 Ook op die pijnlijke middag 
thuis tegen Vitesse bleek dat het 
spel van Frenkie net iets te vrijblij-
vend is. Het is geen drama om op 
je twintigste nog geen vaste basis-
speler bij Ajax te zijn. En dit is zo’n 
raar seizoen, dat te hard kwaken 
misschien wel meer kapot maakt 
dan je lief is.
 We weten hoe het de kikkers 
van vorig seizoen is vergaan, de 
kans op een mislukking is gro-
ter dan een succesverhaal. Alsof 
de betovering van de heks uit het 
sprookje meestal in stand blijft. 
 Frenkie mag af en toe best 
zachtjes kwaken, daar is niets 
mis mee. Maar val alsjeblieft 
niet voor een verwende, buiten-
landse prinses die belooft de 
kikker weer tot prins te kussen. 
Dat doet ze waarschijnlijk toch
niet.

OPINIE
17-11-2017

Weet je nog wat er vorig jaar rond deze tijd aan de 
hand was? Er werd flink gekwaakt, door kikkers die 
op het punt stonden uit de kruiwagen te springen. 
Ik hoop van harte dat Frenkie de Jong geen prins 
blijkt die in een kikker verandert.

DOOR KEVIN VAN NUNEN

COLUMN

FRENKIE, DE PRINSES EN DE KIKKER DIAGNOSE

Hij vocht tegen zijn tranen, en dat was in 
dit geval mooi om te zien: John Steen Olsen 
was ontroerd dat hij tot lid van Ajax werd 
benoemd. De superscout verleidt al twintig 
jaar met succes de grootste talenten uit 
Scandinavië om voor Ajax te gaan voetballen. 
Hij was al een op en top Ajacied. Nu ook 
officieel.

In Ajax Life 6 deden we een oproep voor
het Ajax Life Ledenpanel. In totaal hebben 
ruim achttienhonderd leden zich ingeschre-
ven. De eerste vragen hebben ze inmiddels
gekregen, over onze krant. Wil je ook in het 
panel? Binnenkort kun je je weer inschrijven. 
Daarover informeren we je op onze website 
en in de krant.

Matthijs de Ligt wilde heel graag bij Ajax 
blijven, zei hij deze zomer. Nu FC Barcelona 
met hem flirt, zegt zijn zaakwaarnemer Barry 
Hulshoff dat de verdediger ‘de intentie’ heeft 
tot de zomer in Amsterdam te blijven. Dat 
klinkt bepaald niet meer stellig. Zo’n groot 
talent binnen nu een jaar zien vertrekken, zou 
een grote nederlaag voor Ajax zijn. 

Jordibeeksma
@Jordibeeksma

Terugkeer #Huntelaar vind ik heel tof, maar 

heel eerlijk valt het me een beetje tegen. 

Heeft al aardig wat belangrijke kansen 

gemist.

28 OKTOBER

Peter B.
@Peter_Bogert

Siem. :) Maar laten we nu alsjeblieft niet 

gaan doen alsof dit spel een incident is. 

#wilaja

28 OKTOBER

DuBlanqeBogarde
@DuBlanqeBogarde

Ik kan echt niet begrijpen dat je als Ajax 

supporter je vertrouwen haalt uit dit soort 

resultaten. Dan had je een andere club 

moeten kiezen.

28 OKTOBER

VV17
@VVerbruggen

Ik gun het Keizer echt wel,hele rustige 

sympathieke man en echt wel verstand van 

het spelletje maar er moet nou wel een idee 

in komen #Ajax

29 OKTOBER

Olfertjan Niemeijer
@Olfertjan

Heerlijk seizoen voor Ajacieden, veel slechte 

wedstrijden en dus heerlijk kunnen zeiken 

op de club en spelers, scheelt hoop therapie 

#ajax

29 OKTOBER

Sophie Verstraten
@sophieverstraten

#ajax #ajautr #soccer #football #arena 

#ajaxamsterdam #amsterdam #work 

#plana #corendon #skybox #vipalles

5 NOVEMBER

Bert Schilders
@berisaha

En vooruitgang in spel? Niks van te zien. 

Geen idee, geen concept, niks. En dan dat 

onbegrijpelijke gewissel waarin geen lijn zit  

#ajautr

5 NOVEMBER

Jan-Willem Mannen
@jwmannen

Veel zand in de ogen bij de driepunters van 

de laatste weken. Slecht spel en weinig 

overtuiging, Keizer krijgt het niet op de rit. 

#AJAUTR

5 NOVEMBER

Frank van der Molen
@frenkelvdm

Altijd kritiek op Utrecht om hun twee 

‘wedstrijden van het jaar’. Dat je die 

mentaliteit niet kunt counteren lijkt me 

eerder het probleem.

5 NOVEMBER

Coen Heil
@CoenHeil

Ik hoopte met benoeming Keizer stiekem op 

Michels/Van Gaal-scenario, maar dit neigt 

stilaan meer naar tijdperk Wouters/Blind. 

#ajautr #ajax

5 NOVEMBER

Volg Ajax Life ook via Twitter
www.twitter.com/ajaxlife

twitter

Frenkie, word geen kikker als Riechedly.
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Grenen Eiken

160 x 100 cm € 379,- € 509,-

180 x 100 cm € 399,- € 569,-

200 x 100 cm € 429,- € 639,-

220 x 100 cm € 459,- € 709,-

240 x 100 cm € 479,- € 779,-

160 x 100 cm

RoughRough
BOOMSTAMTAFEL

* industriële poot mogelijk voor € 10,- extra

Arena Boulevard 74  •  1101 DJ Amsterdam  •  Tel: 020-3658899  •  amsterdam@haco-wonen.nl

RoughRough
Snel uit voorraad leverbaar
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Win nu FIFA 18!
De feestdagen komen eraan, en dus geven we 
een mooi cadeautje weg, zodat je je niet hoeft 
te vervelen in de kerstvakantie: FIFA 18. 
Wil je als lid van Ajax Jonge Schare 
kans maken op een van de drie 
spellen die we in samenwerking 
met EA Sports weggeven? Ga dan 
snel naar ajaxlife.nl/fifa18, geef 
antwoord op de vraag, geef aan 

voor welke console je FIFA 18 wil 
winnen (Xbox One of PS4) en laat je 
gegevens achter. Wie weet win jij dan 
een van de spellen. Meedoen kan tot 
en met vrijdag 24 november. Met de 
winnaars wordt contact opgenomen.

We stellen geregeld een 

jeugdspeler aan je voor. In 

deze editie is dat  Liam van 
Gelderen.

TOEKOMST
TALENT

Naam: Liam van Gelderen. 
Leeftijd: 16 jaar.
Familie: Ik woon met mijn beide 
ouders, heb een oudere broer (18) en 
een zusje (14).
Woonplaats: Saendelft, dat is een 
woonwijk in de Zaanstreek.
Vorige clubs: Ik ben begonnen bij 
SVA, een club in de buurt. Daarna 
speelde ik een jaartje bij Fortuna en 
van Fortuna ging ik naar AZ, waar ik 
drie jaar speelde.
Bij Ajax sinds: 2015.
Huidige team: Ajax 017.
Trainers: Nu Dave Vos en Cedric van 
der Gun. Hiervoor Gery Vink en toen 
ik bij Ajax kwam, was  Brian Tevreden 
mijn trainer en mentor.
Favoriete Ajacied: Dat was altijd 
Kenny Tete, maar die is verkocht. Na 
Kenny Tete heb ik nog niet echt een 
favoriete Ajacied. 
Favoriete positie: Centrale 
verdediger. Daar ben ik ook het 
best, omdat ik aanvallend goed kan 
indribbelen. Verder ben ik sterk in de 
lucht en erg snel.
Combinatie school/voetbal: Ik heb 
drie dagen in de week school bij Ajax. 
Dan is het gemakkelijk om van school 
naar trainen te gaan en andersom.
Hobby’s: Ik heb geen hobby’s buiten 
het voetbal.
FIFA18 of PES2018: FIFA 18 
natuurlijk.
Social media: Mijn Instagram is 
Liamvangelderen, om te zien wat ik 
dagelijks doe kun je me toevoegen 
op Snapchat. Mijn Snapchat is 
liamvgelderen en op Facebook heet ik 
Liam van Gelderen.
Geen prof dan: Beveiliger.
Kunst- of natuurgras: Natuurgras.
Voetbaldroom: Kampioen worden 
met Ajax 1 en van Ajax 1 een mooie 
transfer maken naar de Premier 
League en van de Premier League 
naar FC Barcelona. Ook is het een 
droom om het WK te winnen met het 
Nederlands elftal.
Op mijn kamer hangt een poster van:
Ik heb geen poster van een voetballer 
in mijn kamer. Eerlijk gezegd hangen 
er alleen foto’s van mezelf, haha.
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‘Wow, hier lopen de 
spelers ook altijd’

Elk team speelt een van de acht 
spellen die in een heus parcours zijn 
klaargezet. Met zichtbaar plezier en 
veel enthousiasme gaan de jongens 
en meiden aan de slag met allerlei 
behendigheidsoefeningen. Inzet: dat 
fel begeerde plekje langs het veld bij 
een wedstrijd van Ajax.
 Er zijn acht plekken te verdelen 
voor de thuisduels tegen Feyenoord, 
PSV, sc Heerenveen en FC Twente. 
“Ik ben al blij als ik bij een van de 

Rond het middaguur op deze 
zaterdag 4 november arriveren 
de deelnemers in alle kleuren 
Ajaxshirtjes en -trainingspakken bij 
de Johan Cruijff Arena. Samen met 
hun ouders verzamelen ze in het 
stadion, waar ze worden ingedeeld 
in teams. Zo kun je terechtkomen 
in Team Kluivert, Neres, Ziyech 
of Sinkgraven. Daarna vertrekt de 
bonte stoet richting het voormalige 
trainingsveld naast de Arena.

Blije en trotse koppies bij allereerste ballenjongensdag

wedstrijden mag zijn, maar ik ga 
natuurlijk voor ballenjongen bij de 
klassieker,” ratelt de enthousiaste 
Joren Timmer (13) uit Team 
Sinkgraven nog voor hij een stap op 
het veld heeft gezet.
 Niet alleen Joren heeft 
grote plannen. “Alle kinderen 
doen zichtbaar enorm hun best 
voor een plekje langs de lijn,” 
constateert Daphne Seesing van de 
Supportersvereniging Ajax tevreden. 

“We beoordelen de deelnemers 
vooral op houding, positivisme en 
samenwerking.” 
 Hoewel de dag begint met een 
fijn najaarszonnetje, dalen grote 
regendruppels gedurende de middag 
op de deelnemers neer. Terwijl de 
ouders hun heil zoeken onder hun 
paraplu’s, gaan de leden van de Jonge 
Schare onverstoord door. Dapp’re 
strijders, fier en koen. “Niemand 
kan ons stoppen,” klinkt het dan ook 
vrolijk vanuit Team De Ligt.

Winnaars
Tot de uiteindelijke winnaars 
behoort de dertienjarige Senne-
rey Tuinfort, die keihard en met 
gebalde vuisten ‘yes’ schreeuwt 
als hij zijn naam hoort omroepen. 
“Ik ben echt onwijs blij dat ik heb 
gewonnen en vond het een super-
toffe dag, want dit maak je niet 
dagelijks mee.”
 Na de felicitaties gaan de acht 
uiteindelijke winnaars direct naar 
hun ‘toekomstige werkplek’ in de 
Arena. Als echte Ajacieden verza-
melen ze zich in de spelerstunnel 
van Ajax. “Wow, hier lopen de spe-
lers ook altijd! Kijk pap, daar wor-
den alle spelersinterviews gehou-
den,” klinkt het opgewonden. Vader 
knikt en lijkt zelf ook best onder de 
indruk.
 Dan is het zover en zwaaien de 
deuren richting tribunes open. De 
winnaars mogen de brede trap op 
richting speelveld. Aan de rand van 
het veld staat een tafeltje klaar met 
daarop een glaasje (kinder)bubbels 
en een echt ballenjongenscontract. 
 De vijftienjarige Joyce Gerber 
geniet zichtbaar van het moment. 
“Het was echt een leuke dag,” stelt 
ze glimlachend. “Ik heb zelfs een 
interview voor een camera gege-
ven.”
 Als alle handtekeningen op 
papier staan, wordt geproost op een 
zeer geslaagde dag. Maar natuurlijk 
niet voordat er een mooie teamfoto 
is gemaakt.
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Tijdens de allereerste editie van de Ajax Jonge Schare Ballenjongensdag 

streden bijna honderd jongens en meisjes om een plekje als ballenjongen 

of -meisje bij een wedstrijd van Ajax. Een verslag. 
DOOR FLORIS ROOS

De winnaars van de eerste Ajax Jonge Schare Ballenjongensdag tekenden hun diploma in de Johan Cruijff Arena.

We hebben een tof filmpje laten 
maken van deze dag. Die vind je op 
www.ajaxlife.nl/ballenjongensdag

http://ajaxlife.nl/fifa18
http://www.ajaxlife.nl/ballenjongensdag


‘Ajax moet op en 
naast het veld top zijn’

Rutger Arisz zet achter de schermen de lijnen uit

Voormalig toproeier Rutger Arisz (47) werd een jaar geleden 

aangesteld om Ajax organisatorisch toekomstbestendig te maken. 

Hoog tijd dus voor een nadere kennismaking met Ajax’ operationeel 

directeur. ‘Als je vernieuwend bezig bent, moet je ook fouten durven

maken.’

DOOR SANDER ZELDENRIJK

‘We zitten hier niet voor onszelf. 
De sterren staan bij ons op het veld’

RUTGER ARISZ

Een dag voor de jaarlijkse aandeel-
houdersvergadering is het ’s och-
tends een drukte van jewelste in de 
vijf afzonderlijke directiekamers 
van Ajax. De lijnen zijn kort, je 
loopt zo even bij elkaar binnen. De 
vele glazen muren en deuren geven 
een open en transparant karakter 
aan de werkplekken en de verge-

lijking met een levendig aquarium 
dringt zich op.
 Operationeel directeur Rutger 
Arisz is daarin – naast commerci-
eel directeur Menno Geelen – een 
van de minder bekende ‘vissen’. 
Arisz is aangesteld zonder veel 
kennis van voetbal, zoals hij zelf 
zegt. Hij is verantwoordelijk voor 

alle niet-voetbalzaken, die wel 
weer ondersteunend zijn aan het 
voetbal.
 Erg vaak treedt hij niet op de 
voorgrond, waardoor maar weinig 
mensen weten wie hij is en wat hij 
binnen de club doet. “De buiten-
wereld kent mij niet en eigenlijk 
vind ik dat wel prima. Edwin (van 

der Sar, red.) is het boegbeeld van 
Ajax. Ik ben het gezicht naar bin-
nen, naar onze eigen organisatie. 
Menno moet het geld binnen-
halen, Jeroen (Slop, red.) moet 
dat geld tellen en dan hebben we 
met Marc (Overmars, red.) nog 
iemand die in een geheel eigen 
dynamiek in het hart van het voet-

bal staat,” vat hij de kerntaken van 
de vijf beleidsbepalers samen.
 Vanuit zijn eigen (nieuw gecre-
eerde) functie is de geboren Gro-
ninger verantwoordelijk voor 
wedstrijdorganisatie, veiligheid, 
automatisering, huisvesting, faci-
litaire en juridische zaken. Binnen 
de directie neemt hij bovendien 
het voortouw voor de langeter-
mijnplanning en de organisatie-
ontwikkeling. En hij is de plaats-
vervangend algemeen directeur 
achter Van der Sar.

BOUWER
Een onbekende maar grote vis dus. 
Met ervaring in het bedrijfsleven 
en een topsportverleden. Een bou-
wer, geen breker. En een team-
speler. ‘De ideale man voor Ajax,’ 
aldus president-commissaris Leo 
van Wijk tijdens de bekendmaking 
van Arisz’ aanstelling.
 “Vooraf voerde ik uiteraard 
uitgebreide gesprekken met de rvc 
en ook een paar met Edwin. We 
hadden meteen een goede klik. 
We ademen dezelfde ambitie. Ajax 
moet op en naast het veld top zijn. 
Dan heb je binnen een voetbalor-
ganisatie verschillende bloedgroe-
pen nodig, maar iedereen zit hier 
voor Ajax. We zitten hier niet voor 
onszelf. De sterren staan bij ons op 
het veld.”
 De opdracht die hij in decem-
ber 2016 van de rvc meekreeg, was 
duidelijk. “Kijk verder dan alleen 
de komende wedstrijd. Probeer de 
organisatie te ontwikkelen en plan-
nen te maken. Daar ben ik mee 
bezig. Beleid. Dat klinkt natuur-
lijk vreselijk saai, maar daarmee 
creëer je wel rust in je organisatie. 
Dat iedereen weet wie wat doet. 
Dan kun je je focussen op je speci-
alismen. Dat is wat we willen. De 
beste persoon op de beste plek.”
 Arisz trof bij zijn aanstelling 
een sterke organisatorische fun-
dering aan. “Ajax heeft een jonge, 
enthousiaste organisatie met aar-
dige, betrokken mensen. Dat geeft 
een warm gevoel. Het is echt een 
club. Maar het is ook een orga-
nisatie die bedrijfsmatig gerund 
moet worden. Niet omdat er veel 

winst gemaakt moet worden, maar 
omdat dat de meest efficiënte 
manier is om de dingen te orga-
niseren. Dat is een van mijn rollen. 
Om dat hier - nog meer dan in het 
verleden - in te brengen.”
 De beleidsbepaler gelooft heilig in 
de kracht van teamprestaties en een 
veilige werkomgeving waarin mensen 

pas kunnen werken aan goede pres-
taties als zij zich onderling sterk ver-
bonden voelen. Zowel als roeier als 
in zijn zakelijke bestaan werkte hij in 
teams. “Hierover zijn boeken volge-
schreven. Dat werkt ook echt zo.” 
 Daar waar kritische buitenstaan-
ders in het verleden geregeld schre-
ven dat Ajax gevangen was door een 
angstcultuur is Arisz dan ook de eer-
ste om dat beeld bij te stellen. “Als je 
elkaar durft aan te spreken, word je 
beter. We zijn een lerende organisa-
tie, zoals alle moderne organisaties. 
Angst en leren zijn als water en vuur. 
Dat werkt niet. Wij willen jonge 
talenten laten bloeien. Als iemand 
goed genoeg is, is hij of zij ook oud 
genoeg. Net als bij het eerste elftal.”
 Daarbij mag desnoods eens een 
foutje gemaakt worden. “Naast het 
voetbalveld willen we ook aanval-
lend denken. Als je vernieuwend 
bezig bent, moet je fouten durven 
maken. Daar word je beter van dan 
wanneer je alleen maar veilig ach-
terover leunt en in de middenmoot 
bivakkeert. Dat past ook niet bij 
Ajax.”

SCHERPER
Namens de directie schoof Arisz 
samen met Marc Overmars medio 
oktober aan bij een overleg met 
diverse supportersgroeperingen, 
waaronder de Supportersvereniging 
Ajax. Daarin kregen zij aan het 
eind het verzoek mee vaker en 
transparanter te communiceren over 
het gevoerde beleid. 
 “Over het algemeen zijn we bij 
Ajax vrij transparant, maar soms zou-
den we misschien iets scherper kun-
nen formuleren,” snapt Arisz. “Dat 
dit soms niet gebeurt, komt omdat 
we dan zelf nog beter over bepaalde 
dingen willen nadenken. Je kunt wel 
iets vroegtijdig naar buiten brengen, 
maar dat maakt dan weer veel los. 
Dat moet je vervolgens managen, 
terwijl wij liever meteen onze energie 
steken in het voor elkaar krijgen van 
goede dingen.” 
 De belangrijkste zaak die ver-
nieuwd en verbeterd wordt, is de 
online kaartverkoop. “We zijn niet 
tevreden over de huidige werking 
van het hele ticketingproces. Er zijn 
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veel factoren die dit proces bepalen. 
Hoeveel groepen willen we bijvoor-
beeld bedienen? Wij hebben bij Ajax 
allerlei smaken. Seizoenkaarthou-
ders, certificaathouders, verschil-
lende clubcardhouders, EU-kaarten, 
EU-plus-kaarten. En we willen ook 
de no-shows beperken om zo het sta-
dion voller te krijgen.”
 Arisz verwacht dat de eerste 
verbeterslag aan het eind van dit 
seizoen merkbaar wordt voor de 
fans die een kaartje willen kopen. 
Als de eerste kaartverkoop voor het 
seizoen 2018/2019 van start gaat, 
moet alles op en top geregeld zijn. 
“Ik heb op een luchthaven gewerkt. 
Daar zijn veel ingewikkelde proces-
sen. Kaartverkoop is voor Ajax het 
belangrijkste proces. Dat moet je 
strak organiseren. Dat geeft rust, je 
gaat efficiënter werken en daarmee 
realiseren we weer een kostenbespa-
ring. Dat geld kunnen we dan weer 
in spelers investeren.” 
 De naamswijziging van het hui-
dige stadion staat ook hoog op de 
prioriteitenlijst. “Onze intentieover-
eenkomst met de gemeente en de 
Arena liep 25 oktober af. Dat hebben 
we dus niet gehaald, maar we praten 
er nu wel gezamenlijk over door alsof 
hij nog bestaat. Twee weken geleden 
is er een brief naar de gemeenteraad 
gestuurd, waarin alle drie partijen 
hebben afgesproken dat dit voor het 
einde van het jaar duidelijk moet zijn. 
Ik heb er wel vertrouwen in dat het 
goed komt.”

PAAL
Een ander onderwerp voor de korte 
termijn is de bouw van een nieuw 
supportershome. “We staan aan de 
vooravond van het slaan van de eerste 
paal. De afspraken met de gemeente 
zijn gemaakt. Dat is een mooi resul-
taat, waarbij Eberhard van der Laan 

een fantastische rol heeft gespeeld. 
Hij wilde dit echt laten werken. Ik 
hoop dat het rond de laatste thuiswed-
strijd van dit seizoen gerealiseerd is.” 
 Arisz voert over en weer gesprek-
ken met Feyenoord en ADO Den 
Haag om te kijken naar een manier 
uitsupporters toe te laten bij onder-
linge wedstrijden. Daar ligt nog geen 
concreet scenario. “Maar iedereen 
heeft positieve intenties. Wij dus ook.”
 Op de langere termijn is hij druk 
met de herinrichting en uitbrei-
ding van De Toekomst (zie kader) 
en bekijkt hij diverse andere toe-
komstscenario’s. De overeenkomst 
met de Amsterdam Arena loopt bij-

voorbeeld af in 2026. “Wij moeten 
naar onze eigen toekomst kijken. 
Wat willen we onze supporters en 
sponsors bieden? Kunnen we onze 
sportieve ambities in het huidige 
stadion verwezenlijken? Als we een 
andere locatie overwegen, moeten we 
dat binnen nu en anderhalf jaar wel 
beslissen,” meldt hij desgevraagd.
 Een nieuw stadion in een ander 
stadsdeel is dus niet uitgesloten, al 
benadrukt Arisz dat het geen doel op 
zich is. “Het is ook een hoop gedoe. 
Als het in het huidige stadion kan, 
moeten we dat natuurlijk gewoon 
doen. Het is op dit moment ook 
zeker geen onderwerp waarmee we 
de degens met de Amsterdam Arena 
kruizen. Al staan zij natuurlijk niet in 
de kou als we wel ergens anders heen 
zouden gaan. De huidige grond heeft 
veel waarde en misschien willen ze 
wel participeren,” houdt de operati-
oneel directeur alle opties open.

GAMEN
Vooralsnog houdt hij zich dan ook 
meer bezig met verbeteringen in het 
huidige stadion, zoals de stadionbele-
ving. Op dat vlak wil Arisz winst boe-
ken. “Dat hebben we binnen ander-
half jaar uitgedokterd. Daar waren we 
best behoudend in. We willen in het 
stadion namelijk geen Amerikaanse 
toestanden. Onze fans komen pri-
mair voor het voetbal, maar het is wel 
leuk als je bijvoorbeeld eerst nog naar 
de eSports-afdeling kunt gaan, zodat 
je zoon daar nog even kan gamen.”
 Aan de zakelijke kant bekijkt 
Ajax momenteel of het de skyboxen 
anders wil integreren in het stadion. 
“Dat zijn prille plannen. Wij zien 
in andere Europese stadions dat er 
veel minder gesloten skyboxen zijn 
en dat voetbal veel meer open wordt 
beleefd, als een gezamenlijke erva-
ring. We hebben nu kleine kamertjes 

met een groot televisiescherm en een 
balkon. Dat is geen integrale voetbal-
beleving waarbij je aan de achterkant 
met mensen over voetbal kunt spre-
ken en ook nog even de ruimte hebt 
om in een kleiner gezelschap een 
zakelijk gesprek te voeren.”
 “Op digitaal vlak willen we ook 
nog verbeteren,” gaat hij verder. 
“Iedereen kan op zijn smartphone 
binnen twee minuten de herhaling 
van een doelpunt zien, behalve op het 
stadionscherm. Dat is best wel apart. 
Het uiteindelijke doel is om Ajaxfans 
zowel binnen als buiten de Amster-
dam Arena en De Toekomst meer te 
laten meebeleven.”

We willen in het stadion geen Amerikaanse toestanden. 
Onze fans komen primair voor het voetbal’

RUTGER ARISZ
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De eerste paal van het nieuwe supportershome, aan de kant van de Arena Boulevard, wordt binnenkort geslagen.

Rutger Arisz ontrolde tijdens de algemene aandeelhoudersvergadering vorige week in detail 

de verbouwplannen voor De Toekomst. Het benodigde kapitaal (37 miljoen euro) wordt 

volledig gefinancierd uit de netto winst over het afgelopen boekjaar (49,5 miljoen euro). 

‘We behouden het goede, maar er moet wel wat bij.’

‘Sportieve groene parel’

Het opleiden en afleveren van 
goede spelers is de levensader 
van Ajax. Niet voor niets pompen 
de Amsterdammers jaarlijks al 
zo’n elf miljoen euro in de eigen 
opleiding. De goedkeuring voor 
de bouwplannen is een historisch 
moment. Niet eerder deed Ajax 
zo’n grote financiële injectie in 
de eigen club. Achterliggende 
gedachte: een op en top trainings-
faciliteit levert betere spelers op 
en maakt het voor Marc Over-
mars minder lastig om spelers 
over te halen voor Ajax te kiezen.
 “We willen De Toekomst 
toekomstbestendig maken,” 
zegt Arisz. “Dat gaan we doen 
op natuurgras. Dat vergt meer 
onderhoud en daarom willen 
we uitbreiden naar ruim vijftien 
velden. Er is een overeenkomst 
met alle grondeigenaren. Zo zal 
parkeerterrein P2 op termijn 
verdwijnen. Daar komen ook 
velden.”

Tevens wil Ajax de medewerkers 
op De Toekomst en in de 
Amsterdam Arena weer onder 
een dak huisvesten. “We zijn één 
Ajax. Als je dichter bij elkaar 
zit, vind je elkaar gemakkelijker. 
Dan kun je elkaar ook sneller 
aanspreken op verbeteringen. Het 
is goed voor de eenheid.”
 Het meest in het oog sprin-
gende bouwplan is de realisatie van 
een mini-stadion, zoals FC Barce-
lona dat bijvoorbeeld ook heeft. 
Het onderkomen zal een capaci-
teit van zesduizend stoelen krijgen 
en wordt de vaste thuishaven van 
Jong Ajax en Ajax Vrouwen. “We 
hopen dat dit in 2022 klaar is, 
maar dat is erg ambitieus en hangt 
af van de bestemmingsplannen.”
 In een tussenzin meldde Arisz 
de aandeelhouders ook dat het 
heringerichte jeugdcomplex een 
openbaar en een ‘meer afgesloten 
deel dan nu’ krijgt, waar de selec-
tie zich optimaal kan voorberei-

den op de wedstrijden. Of Ajax in 
dat geval dan ook nog vaak open-
baar zal gaan trainen, valt nog 
maar te bezien. “Nu doen we dat 
alleen in de vakanties. Dat is voor 
iedereen even wennen. Vroeger 
waren alle trainingen openbaar. 
Dat krijg ik ook steeds vanuit de 
supportersvereniging te horen. 
Wij zullen daar namens de direc-
tie straks een antwoord op moeten 
geven.”
 Al met al gaat de omgeving 
rondom de Amsterdam Arena de 
komende acht jaar dus behoor-
lijk op de schop. “Het is een gro-
tere gebiedsontwikkeling, waar 
de gemeente Ouder-Amstel het 
bestemmingsplan voor moet wijzi-
gen. Anderen gaan woningen bou-
wen en de gemeente gaat het open-
baar gebied inrichten. Zij willen 
een groene corridor naar het stads-
centrum van Amsterdam. Ajax is 
in dat gebied de sportieve groene 
parel.” (SZ)

NAAM: RUTGER ARISZ
GEBOREN: 11-2-1970 TE GRONINGEN
STUDIE: RECHTEN UVA
WERK: HOUTHOFF BURUMA ADVOCATEN, SCHIPHOL GROUP, JFK 
INTERNATIONAL AIRPORT EN SINDS 1 DECEMBER 2016 OPERATIO-
NEEL DIRECTEUR BIJ AFC AJAX.
SPORTIEF: SUCCESVOL ROEIER. WK-GOUD IN 1989 EN DEELNAME 
OLYMPISCHE SPELEN 1992 (BARCELONA).
VRIJE TIJD: VOORZITTER VAN DE KONINKLIJKE NEDERLANDSE 
ROEIBOND EN LID VAN RAAD VAN TOEZICHT THE OCEAN CLEANUP.  

PASPOORT

Zo ziet de plattegrond eruit van wat de nieuwe Toekomst moet worden.
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Wie alle loftuitingen over de kwaliteiten van de pas twintigjarige  
Frenkie de Jong hoort en leest, zou denken dat de middenvelder wekelijks 
eerste keus is bij Marcel Keizer. Niet dus. Een openhartig gesprek over 
perfectionisme, zelfkritiek en geduld. ‘Ik voel me niets minder dan 
degenen die nu in de basis staan.’

DOOR SANDER ZELDENRIJK

Zelfverzekerde Frenkie de Jong klopt steeds nadrukkelijker op de deur

‘Vertrouwen 
op geduld’

De technische staf juicht de toene-
mende concurrentie alleen maar 
toe en De Jong zal opnieuw geduld 
moeten opbrengen. “Klopt, maar 
ik voel ook het vertrouwen van de 
trainer. Het is nu aan mij om dat 
terug te betalen. Ik moet laten zien 
dat ik beter word dan mijn ploeg-
genoten.”
 Sinds afgelopen winterstop 
investeert de middenvelder extra in 
zichzelf. Daarbij laat hij zich inspi-
reren door spelers als Lionel Messi 
en Wesley Sneijder. “Messi is de 
beste aller tijden. Hij heeft zóveel 
aangeboren talent. Hij benadert de 
perfectie. Hij heeft alles. Er is niets 
wat hij niet kan. Als Messi speelt, 
zit ik voor de televisie. Ik krijg veel 
energie van zijn spel.” 
 De tweebenigheid van Sneijder 
stimuleert hem ook. “Hij kan 
geweldig wegdraaien, geeft mooie 
steekpasses en heeft met beide 
benen een goed schot. Ik kan wel 
wat met links, maar mijn trap is 
nog niet vast genoeg om me twee-
benig te noemen. Daar werk ik 
hard aan, want het is voor mijn 
positie wel een groot verbeterpunt. 
Verder werk ik met Troy Douglas 
en Randy Sedoc aan mijn looptech-
niek, explosiviteit en lenigheid en 
doe ik aan extra krachttraining om 
wat meer body te krijgen.”

KLANKBORDEN
Met ervaren spelers als Klaas Jan 
Huntelaar (34), Lasse Schöne 
(31) en Siem de Jong (28) is het 
voor de leergierige prof boven-
dien prettig klankborden. “Als zij 
iets zeggen, luister ik. Ervaring 
is belangrijk, maar het is niet zo 
dat Siem bijvoorbeeld meer moet 
spelen omdat hij acht jaar ouder 
is. Uiteindelijk gaat het om kwa-
liteit. Als ik laat zien dat ik beter 
ben dan iemand die veel ouder is, 
vind ik dat ik moet spelen,” klinkt 
hij oprecht. 
 Soms stapt hij zelf met vra-
gen op zijn gelouterde ploegge-
noten af. “Klaas Jan speelde bij 
Real Madrid en AC Milan met 

de beste spelers ter wereld. Dan 
wil ik weten hoe die spelers zijn 
en wat ze voor hun sport doen. 
Hij vertelde me bijvoorbeeld dat 
veel jongens niet alles opgedragen 
krijgen en zelf ook veel initiatief 
nemen. Dat neem ik dan voor 
mezelf mee.”
 Vrij vertaald naar zijn spel 
binnen de lijnen: De Jong speelt 
vanuit zijn taak, maar vult het 
daarna wel op zijn eigen manier 
in. “Op het middenveld moet dat 
ook. Zeker als de trainer op een 
bepaalde manier druk wil zetten. 
Doe je dat niet, dan valt het elftal 
uiteen. Maar aan de bal vind ik 
het lekker om initiatief te tonen.” 
 Ten tijde van het interview 
wordt bekend dat Ajax zijn con-
tract – dat pas in de zomer van 
2019 afloopt – wil openbreken en 
verlengen tot 2022. Opnieuw een 
signaal van vertrouwen. “Alles 
aan Ajax is mooi. Ik ken geen 
andere plek waar ik me momen-
teel beter kan ontwikkelen. Maar 

ik moet ook gaan spelen. Als ik 
geen uitzicht op speelminuten 
heb, heeft het ook geen zin om te 
verlengen.”
 Dus wil De Jong weten wat Ajax 
op termijn met hem van plan is. “Als 
ze zeggen dat ik ergens tussen plek 16 
en 23 in de selectie zit, dan ga ik er 
nog wel een keer over nadenken. Ajax 
moet me wel het beeld geven dat ik 
op korte termijn basisspeler kán wor-
den. Ik wil hier eerst een onomstreden 
basisspeler worden. Dat is het ideale 
plaatje. Ik voel dat ik dat ook kan wor-
den. Ik voel vertrouwen en merk dat 
iedereen het in me ziet zitten.” 
 Vrij recent nog zag hij oud-Aja-
cieden op jonge leeftijd naar het bui-
tenland gaan; jongens als Riechedly 
Bazoer, Anwar el Ghazi, Kenny Tete 
en Jairo Riedewald. Dat pakte voor 
de een beter uit dan de ander. “Zij 
zaten in een andere situatie. Sommi-
gen waren hier al twee jaar basisspeler 

en belandden toen op de bank. Dat 
voelde voor hen wellicht als uitzicht-
loos.”

SPEELSTIJL
Net als vorig seizoen lijkt Lasse 
Schöne de sleutel tot een stabieler 
presterend collectief. Niet zo gek, 
want De Jong ziet weinig verschil-
len in de speelstijl tussen Peter 
Bosz en diens opvolger. “We zet-
ten nog steeds op dezelfde manier 
druk. Bosz was alleen meer met de 
restverdediging bezig, terwijl wij 
nog balbezit hadden. Dat we bij 
balverlies meteen goed staan. Daar 
was hij in extreme mate mee bezig. 
Keizer is daar ook mee bezig, maar 
hij redeneert meer vanuit balbezit. 
Het idee is hetzelfde, de details zijn 
anders.” 
 Zijn ideale middenveld bestaat 
niet per se uit de mix van een bre-
ker, creatieveling en afmaker. “Ze 
moeten wel bij elkaar passen. Als 
je alleen maar middenvelders hebt 
die in de bal spelen, is er geen 
diepte. Je hebt dus wel een combi-
natie van verschillende kwaliteiten 
nodig.” 
 Hij vervolgt: “Een middenvel-
der moet eerst goed voetballen, 
aanvallers aan het werk zetten en 
de opbouw kunnen verzorgen. En 
dan heb je ook nog diepgang. Dat 
zijn de belangrijkste dingen, denk 
ik. Ik zou altijd voor een midden-
velder kiezen die beter is met de 
bal dan zonder. Als je de bal hebt, 
hoef je ook minder te verdedi-
gen. Ik speel zelf ook liever met 
goede spelers dan met brekers. 
Onze middenvelders zijn allemaal 
beter met dan zonder bal. Ik ben 
balvast, technisch en creatief, 
maar moet mijn scorend vermo-
gen nog verbeteren. Daar werk 
ik dus ook extra hard aan op de 
training.”
 “Als ik in een invalbeurt laat 
zien dat ik nóg beter ben, dan zal 
ik er vanzelf weer in komen,” ver-
volgt hij. “Het is voor nu even niet 
anders. Dat is niet erg. Ik word hier 
mentaal ook sterker van.”

Als de routiniers praten, dan luistert De Jong.

UITLEG
Op het complex regeert de grijns. 
Het is de dag na de klassieker in De 
Kuip, waar De Jong als invaller zijn 
klassiekerdebuut leek te maken, maar 
alsnog aan de kant bleef. De staf koos 
voor de kopsterkere Siem de Jong. 
“Die uitleg snapte ik wel. Bovendien 
scoorde Siem ook nog. Die wissel 
pakte alleen maar goed uit.”

Sindsdien begint De Jong wekelijks 
meestal weer vanaf de bank. 
 En dat is lastig voor de speler 
die zich voornam dit seizoen een 
basisplaats af te dwingen. De 
vraag is of dat een realistische 
zelfopgelegde doelstelling is. 
“Dat ís realistisch. Ik heb er de 
kwaliteiten voor en ontwikkel 
me goed. Natuurlijk moet ik nog 
stappen maken, maar ik voel 
me niets minder dan degenen 
die nu in de basis staan. Ik tik 
dat niveau ook aan,” zegt hij 
zelfverzekerd in de kantine van 
De Toekomst.

Geduld is het vermogen om langer 
te kunnen wachten dan je eigenlijk 
wilt. Dat is doorgaans niet de 
sterkste eigenschap van jonge, 
opgehemelde profvoetballers. 
Frenkie de Jong leert er dit seizoen 
opnieuw mee omgaan.  
 De Ajacied sprak anderhalf jaar 
geleden in deze krant ook al over 
zijn gretigheid en geduld. Frenkie 
de Jong moest van Frenkie de Jong 
eerst maar volwassen worden in 
onze eigen eredivisie, luidde de 
conclusie toen. Zelfs Chelsea-scout 
Piet de Visser ving een paar jaar 
geleden bot bij het grote talent dat 
toen nog voor Willem II speelde. 
Geduld genoeg.
 Dit seizoen draait het voor de 
technische middenvelder wederom 
uit op zijn wachtkamervermogen. 
Na een attractief seizoen met 
‘Circus Jong Ajax’ begon hij als 
basisspeler aan de competitie, 
maar hield Marcel Keizer hem in 
de vier Europese duels vooral op 
de bank. De lichtvoetige Ajacied 
viel tegen OGC Nice twee keer 
kort in en kwam tegen Rosenborg 
helemaal niet in actie. 
 Keizer haalde hem (en Mitchell 
Dijks en Justin Kluivert) na de 
deceptie in eigen huis tegen Vitesse 
uit de basis en koos in het heetst 
van de strijd op het middenveld 
voor de routine van Lasse Schöne. 

‘Ik zou altijd voor een 
middenvelder kiezen die 
beter is met de bal dan 

zonder’ 
FRENKIE DE JONG

‘Als ik geen uitzicht op speelminuten heb, 
heeft het ook geen zin om te verlengen’

FRENKIE DE JONG

AJAX LIFE PANEL

“Frenkie is een goede speler. In 
het begin was ik nog niet echt 
overtuigd van zijn kwaliteiten, 
maar inmiddels begint hij mij 
steeds meer te overtuigen. Hij is 
snel, behoudt overzicht en kan 
een prima pass geven. Als hij aan 
de bal is, weet je dat er iets gaat 
gebeuren. Of hij al echt toe is aan 
een basisplaats is lastig te zeggen, 
omdat er meerdere goede midden-
velders zijn. Ik zou hem wel eens 
op de 10-positie willen zien. Of 
hem anders laten wisselen met Ziy-
ech die dan op ‘10’ gaat spelen.”

“Een heerlijke speler met een 
prima balgevoel. Hij kan als geen 
ander een steekpass geven, zoals 
Christian Eriksen dat deed. Hij 
liet bij Jong Ajax vaak mooie din-
gen zien, maar het is nog te vroeg 
voor een vaste basisplek. Daar-
voor moet hij nog iets constanter 
worden. Wel mag hij vaker de 
kans krijgen tegen de wat mindere 
tegenstanders. Ik zou hem dan op 
de plek van Donny van de Beek 
laten spelen. Het is jammer dat hij 
aangaf zelf toe te zijn aan een basis-
plaats. Dat heeft hij niet nodig.”

“Een speler die naar voren denkt 
in zijn keuzes. Een aanvallende 
middenvelder, doelgericht, goede 
pass en ziet vrije medespelers 
staan. Hij moet nog iets meer body 
krijgen. Voor een basisplaats moet 
hij beter zijn dan de huidige basis-
spelers. Het zou mooi als hij het 
laatste half uur van een wedstrijd 
mag spelen en zich zo in de kij-
ker speelt. Helaas speelt Ajax nog 
niet dominant genoeg om hem 
te laten beginnen, maar Frenkie 
komt er aan en zal Lasse Schöne 
op termijn uit het team spelen.”

Hoe kijkt ons Ajax Life Panel naar de ontwikkeling van Frenkie de Jong? Snappen ze zijn 

plaats op de reservebank of moet hij zo snel mogelijk in de basis. En voor wie dan?

PANCHO VAN DER POST (30) FLORIS JANSEN (24)LEON SCHAAF (64)

‘Het is nog te vroeg voor een vaste basisplek’ 
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Een Fins herfstslaapje
Jari Litmanen wordt door Louis van Gaal tijdens seizoen op vakantie gestuurd

We zitten alweer in november en 
dus wordt op menig werkvloer 
nog maar eens gekeken hoeveel 
vakantiedagen er nog resteren dit 
kalenderjaar. Moeten er nog wat 
dagen opgenomen worden omdat 
ze anders verloren gaan?
 In de voetballerij gelden geen 
wettelijke vakantiedagen. In de 
zomer- en winterstop kunnen 
spelers even met de benen op 
het strandbedje als er geen groot 
toernooi is. Werk gaat eigenlijk 
altijd voor het meisje. Zo ook 
voor Amin Younes afgelopen 
zomer, door zijn deelname met 
Duitsland aan de Confederations
Cup.
 Dat de vleugelaanvaller zich 
in november niet meer zo fris 
voelt, valt te begrijpen. Dat hij 
graag even een paar weken op 
vakantie gaat daarmee ook. Maar 
hij krijgt geen vrij van Ajax, zo 
liet hij in een interview met De 
Telegraaf weten, al zorgde een 
knieblessure er alsnog voor dat 
hij het een paar weken rustig aan 
kon doen.
 Je hoort zelden dat een speler 
tijdens het seizoen even het 
vliegtuig pakt om ergens tot rust 
te komen. Daarvoor ga je geen 
wedstrijden missen. En toch was 
het bij Ajax heel normaal in de 
jaren negentig, onder het bewind 
van Louis van Gaal.

HERSTEL
Het is november 1992 als Van 
Gaal Jari Litmanen bij zich roept. 
De Fin, die in de zomer na een 
stage in Amsterdam is blijven 
hangen, maakt al weken een 
mindere indruk. Dat is niet zo 
gek; een jaar eerder begon voor het 
gevoel van Litmanen zijn seizoen 
al, met de voorbereidingen op 
de Finse competitie. Sindsdien 
speelde hij aan een stuk door, 
inclusief zijn stage bij Ajax in de 
zomermaanden.
 Dat de Fin vermoeid is, ontgaat 
ook assistent-trainer Gerard van 
der Lem niet, die Litmanen in 
zijn eerste maanden als Ajacied 
ook vaak laat spelen in het tweede 
elftal. “Jari trainde minder fel, 
het herstel na wedstrijden ging 
langzamer. Je merkte aan alles 
dat hij oververmoeid was,” aldus 

Van der Lem 25 jaar later. “Dan 
kun je een speler door laten 
modderen, of je stuurt hem een 
week weg, of desnoods twee. 
Lekker naar huis, naar zijn vader 
en moeder, met de benen op de 
bank, tv kijken, bijslapen.”
 Ze doen dat met meer spelers, 
Van Gaal en Van der Lem. 
“Voordat ik naar Ajax kwam, had 
ik het niet meegemaakt, maar 
Louis was daar heel duidelijk 
in: wie moe was, kreeg vrij. Zo 
deed ik het ook bij jongens van 
het tweede elftal. Als ze het druk 
hadden voor een tentamen op 
school, dan stuurde ik ze een paar 
dagen weg. Ga maar lekker leren, 
en op maandag speel je gewoon. 
En vaak werd je rijkelijk beloond, 
omdat die jongens weer vrij in het 
hoofd waren en daardoor beter 
voetbalden.”
WISKUNDE
En zo krijgt Litmanen ook te 
horen dat hij een week naar 
huis mag, ondanks dat Ajax 
in de eredivisie, het KNVB-
bekertoernooi en het Uefa-
Cuptoernooi actief is. Vooruit, 
de Fin is geen basisspeler, heeft 
op dat moment pas drie keer 
meegedaan, maar volgens Van 
der Lem is dat niet de reden. 
“We hadden sowieso een kleine 
selectie, met maar zeventien, 
achttien spelers. We konden 

iedereen dus goed gebruiken. 
Maar aan een niet fitte speler 
heb je veel minder dan aan een 
uitgeruste speler. Dat is geen 
hogere wiskunde.”
 “En voor Jari was het begin 
van het seizoen sowieso al 
zwaarder,” vervolgt Van der 
Lem. “Jongens als De Boertjes 
en Edgar Davids waren gewend 
om zes tot acht keer te trainen in 
een week, Jari trainde in Finland 
alleen ’s avonds. En ons niveau 
lag zo hoog, dat de trainingen 
ook enorm intensief waren.”

ZWAAR
Litmanen is blij met de rust. De 
Fin zegt daarover later in het boek 
1995  het volgende: “Ik kreeg last 
van zware benen, van een zwaar 
hoofd. Van Gaal zei dat ik een 
week vakantie moest nemen. Na 
een week moest ik maar bellen. Ik 
sliep elke nacht tien tot twaalf uur 
en werd alsnog moe wakker. Na 
een week belde ik Van Gaal, die 
vroeg hoe het ging. Ik zei dat ik 
nog steeds moe was. Zei hij: ‘Dan 
blijf je nog een week weg.’ Toen 
ik terugkwam in Amsterdam, 
voelde ik me heel anders. Ik had 
in Finland een beetje voor mezelf 
getraind en dus veel geslapen. Ik 
was helemaal uitgerust. Helemaal 
na de winterstop, waarin we weer 
een paar weken vrij waren.”
 Na de winterstop 
speelt Litmanen zich in de 
wedstrijdselectie van het eerste 
elftal, en zelfs veelvuldig in de 
basis. Voor zijn rustperiode 
speelde hij dus maar drie keer, 
uiteindelijk komen daar nog 
elf wedstrijden bij, waarin hij 
aantoont klaar te zijn om de 
opvolger van Dennis Bergkamp 
als Ajax’ nummer tien te worden. 
Met dank aan die paar weken vrij.

Ajax is rijk aan histo-
rische verhalen. Wij 
leggen ze onder de 
loep. Dit keer: vakan-
tie voor een overver-
moeide Jari Litmanen 
in 1992.

DOOR MIKE VAN DAMME

‘Louis was daar heel duidelijk in: 
wie moe was, kreeg vrij’

GERARD VAN DER LEM

Jari Litmanen kreeg in november 1992 twee weken vrij van Van Gaal. 
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Na zijn vakantie bewees de Fin klaar te zijn Dennis Bergkamp op te volgen. 
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Salo Muller, de schrijver
Tegenwoordig is Salo Muller schrijver (zie www.salomuller.nl voor zijn oeuvre). Naast 
Mijn Ajaxjaren verscheen dit najaar Nunes Vaz, het oorlogsverhaal van een Joodse 
familie, door Muller tot roman verwerkt. Zijn eigen, hartverscheurende oorlogsherinne-
ringen tekende hij op in Tot vanavond en lief zijn hoor! (2005), waarvan dit najaar een 
gebonden heruitgave verscheen. Hij vertelt jaarlijks op vijftien tot twintig scholen over 
de Holocaust.

INTERVIEW
17-11-2017

Salo Muller (81) begon in 1958 met een houten tafel en een paarden-
deken, maar maakte daarna de professionalisering en de internationale 
opmars van Ajax mee. De beroemdste masseur van Nederland vertelt 
zijn verhaal in Mijn Ajaxjaren.

DOOR MENNO POT

Ajax’ legendarische fysio Salo Muller brengt zijn uitgebreide Ajaxverhaal uit

Meer dan een masseur

‘Rancuneus ben ik nooit geweest. Ajax is mijn club, 
ik ga nog naar bijna alle thuiswedstrijden’

SALO MULLER

de lijst van verboden middelen. 
Amfetamine. Cortison. De jongens 
kregen soms verse jus d’orange. 
Daar deed Rolink ook weleens iets 
in. ‘Supradyn,’ zei hij dan. ‘Krijg je 
energie van.’”
 Later gaf Muller Rolink te 
kennen dat hij voortaan precies 
wilde weten wat de spelers werd 
toegediend. In 1972 zou Rolink 
nog een weinig chique rol spelen 
bij Mullers vertrek.

KARBONAADJES
Plezieriger zijn de herinneringen 
aan de Ajacieden die Muller 
letterlijk onder handen kreeg. 
Zoals de piepjonge, egoïstische 
maar innemende Johan Cruijff, 
het supertalent dat door trainer 
Vic Buckingham te mager werd 
gevonden. “Buckingham zei: 
‘Salo, neem Johan eens mee 
om bij jullie te eten.’ Dan moest 
mijn vrouw uitsmijters voor hem 
bakken en karbonaadjes.”
 Zijn allerbeste vrienden? 
Linksbuitens, toevallig. Met 
Donald Feldmann is Muller 
nog altijd bevriend. Piet Keizer 
is inmiddels overleden. “Piet 
was zo’n aardige jongen. Een 
goed mens. Mensen kregen een 
verkeerd beeld van hem omdat hij 
knorrig en introvert kon zijn. We 
belden elkaar soms drie, vier keer 
per week. Hij deed ook veel voor 
anderen, stopte mensen weleens 
wat geld toe als ze krap zaten. Dat 
mocht dan niemand weten.”
 Het was ook Piet Keizer die 
weleens tegen Muller zei dat hij 
hartstikke gek was dat hij zestig 

uur per week werkte voor een 
jaarsalaris dat de spelers elke 
maand kregen. “Hang je witte 
jas op het haakje en loop weg, 
zei Piet. Die breuk kwam er 
uiteindelijk, maar rancuneus ben 
ik nooit geweest. Ajax is mijn 
club, ik ga nog naar bijna alle 
thuiswedstrijden. Ik ben boos 
geweest, maar natrappen heb ik 
nooit gedaan.”

Win een 
exemplaar
Ben jij benieuwd naar de Ajaxjaren 
van Salo Muller? In samenwerking 
met uitgeverij Just Publishers geven 
we drie exemplaren weg. Doe om kans 
te maken mee aan de prijsvraag op 
ajaxlife.nl/prijsvraag. Meedoen kan tot 
en met vrijdag 24 november. Met de 
winnaars wordt contact opgenomen.

Salo Muller, die op de foto Wim Suurbier oplapt, was bij Ajax meer een manusje-van-alles dan alleen de fysio.

Muller, die een mooie Zweedse 
dokterskoffer had gekregen. “Als 
een jongen buikloop had, gaf ik 
hem iets tegen buikloop. Maar ik 
was geen arts. Eigenlijk mocht dat 
helemaal niet.”
 Rolink gaf de spelers ook van 
alles. Pillen. Spuiten. Muller 
kreeg het pas na een tijdje in de 
gaten, protesteerde soms, maar 
kon weinig inbrengen tegen de 
bestuurslieveling Rolink. “Wat 
hij ze gaf, zouden we nu doping 
noemen, maar stond toen niet op 

‘Nee, onzin, zonde van het geld,’ 
zei Timman. Na een tijdje mocht 
het toch: de eerste uitbreiding van 
mijn faciliteiten.”

VERTROUWENSMAN
Muller was al snel veel meer 
dan ‘gewoon’ een masseur. Hij 
was jong, 22 jaar toen hij begon, 
leeftijdgenoot van de spelers. Hij 
was one of the guys, en daarmee 
al snel een vertrouwensman. 
Toen Rinus Michels in 1964 aan 
het roer van het zwalkende Ajax 
kwam te staan, kristalliseerde 
Mullers rol verder uit. Michels 
liet de kamerindelingen voor 
trainingskampen aan hem over, 
overlegde veel met hem en zette 
een proces van professionalisering 
in gang. Ook Muller kon eindelijk 
stappen voorwaarts maken.
 “De jaren onder Rinus Michels 
waren het mooist. Ik kreeg betere 
faciliteiten. Er kwam een grafoloog 
bij de club: iemand die op basis van 
handschriftanalyse psychologie 
bedreef. Later kwam er zelfs een 
psychiater. De spelers zeiden: : 
‘Een psychiater… we zijn toch niet 
achterlijk?’ Met mij praatten ze 
wel. Ik was gewoon Salo.”
 ‘Gewone Salo’ hing 
ondertussen noodgedwongen 
de clubarts uit omdat de échte 
clubarts, John Rolink, lang niet 
altijd aanwezig was. Als spelers 
doordeweeks ergens last van 
hadden, moesten ze naar het huis 
van Rolink in Beverwijk… óf naar 

“Toen ik bij Ajax vertrok, was het 
alsof de koning aftrad,” zegt Salo 
Muller, zittend in zijn werkkamer 
in Amsterdam-Buitenveldert. 
“Iedereen kwam op me af: 
supporters, mensen op straat, 
mensen uit het voetbal, de media.”
 Dat was in 1972. De 
beroemdste fysiotherapeut van 
Nederland, vertrouweling van de 
spelers van het ‘Gouden Ajax’, 
had het bestuur om iets meer 
salaris gevraagd. Onbespreekbaar, 
zei voorzitter Jaap van Praag, tot 
Mullers verbijstering. De maat was 
vol. Hij stapte op bij ‘zijn’ geliefde 
Ajax, na veertien jaar trouwe 
dienst als masseur, maar eigenlijk 
ook elftalbegeleider, manusje-van-
alles, spelerspsycholoog en meer.
 “Ik ben al 45 jaar weg, maar 
word nog dagelijks herkend en 
aangesproken,” zegt Muller, licht 
verbaasd. “In restaurants of het 
museum, ook door jonge mensen.”
 Zijn onvergetelijke Ajaxperiode 
bij Ajax leverde in 2006 het boek 
Mijn Ajax op. Muller breidde 
het uit en heeft het nu opnieuw 
uitgebracht. Mijn Ajaxjaren is 
het verhaal van de ‘clubtalisman’ 
die Ajax zag transformeren van 
een veredeld amateurclubje tot 
wereldtopper.
 “Toen ik in 1958 begon, was 
er amper medische verzorging. 
We hadden dokter Posthuma, 
een huisarts die eens per week 
langskwam met een buisje apc-
pilletjes, een soort paracetamol. 
Toen ik erbij kwam, kreeg ik een 
hok met een houten tafel, waarover 
we een paardendeken legden. Na 
een poosje vroeg ik penningmeester 
Timman of ik zo’n infraroodlamp 
mocht kopen, voor de spieren. Muller was goed bevriend met de eerder dit jaar overleden Piet Keizer. ‘Een goed mens.’
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http://www.salomuller.nl/
http://ajaxlife.nl/prijsvraag.
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Ajax Life schrijft al bijna een kwart eeuw over 
het lief en leed binnen onze mooie club. In het 
achtste deel van deze rubriek blikken we te-
rug op de bijzondere ontmoeting tussen de 
oer-Ajacieden Bobby Haarms en Salo Muller 
in 2002.
DOOR  SANDER ZELDENRIJK
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‘Pijn is relatief,
 niet zeuren’

ajax life retro

Als we een goede gelegenheid 
hebben om over Bob Haarms 
te kunnen schrijven, pakken 
we die met beide handen aan. 
Zo had Bob tussen 2002 en 
2004 in deze krant zijn eigen 
rubriek Bob Ontmoet, waarin hij 
oud-Ajacieden ontving in zijn 
toenmalige restaurant La Perche 
d’Or op het Delflandplein in 
Amsterdam.
 Vrijwel alle clubcoryfeeën 
schoven wel een keer aan bij 
Haarms om te verhalen over hun 
meest opmerkelijke en mooiste 
Ajaxherinneringen. Zo ook Salo 

Muller, van 1957 tot 1975 Ajax’ 
fysiotherapeut. 
 Toenmalig Ajax Life-redac-
teur Arnout Verzijl beschrijft 
de mooie ontmoeting tussen de 
twee oer-Ajacieden, Amsterdam-
mers met het hart op de tong en 
een onvoorwaardelijke liefde voor 
Ajax. Zo lachen beiden om de 
anekdote waarin Muller de lang-
harige Ajacieden hun haar liet föh-
nen, zodat ze niet verkouden zou-
den worden als ze op hun Vespa’s 
naar huis scheurden. “‘Of ik soms 
homo was geworden’, reageerde 
John Rep. Maar ze deden het wel,” 

aldus Muller. “Salo bemoeide zich 
met alles, zolang het de prestaties 
van Ajax maar ten goede kwam,” 
vult Haarms aan. 

PIJN
In het stuk wordt vooral duidelijk 
dat Muller een grote invloed heeft 
gehad op de harde werkwijze waar-
mee Haarms zich later als herstel-
trainer zou onderscheiden en de 
bijnaam De Goede Beul verdiende. 
Zo revalideerde Bob in 1959 zelf 
van een knieblessure onder de 
net bij Ajax begonnen Muller. We 
citeren: “Na die ingreep kreeg ik 
met Salo te maken. Hij liet me heel 
hard werken, ook met gewichten. 
Wat een beest was hij. Die oefe-
ningen heb ik later ook toegepast 
bij mijn eigen hersteltrainingen. 
Pijn is relatief. Niet zeuren. Als je 
ergens last van hebt, neem je maar 
een aspirine. Zolang je maar niet 
forceert,” aldus Haarms.
 Haarms herinnert zich ook nog 
goed hoe hij in De Kuip ooit een 
doodschop kreeg van Cor van der 

Gijp. “Toen kwam Salo het veld 
inrennen. ‘Je gaat toch niet zeuren 
hè,’ beet hij me toe. ‘Ik behandel 
je wel in de rust.’ Eenmaal in de 
kleedkamer bleef ik wachten, maar 
hij ging eerst met de oudjes aan 
de slag. Ik bleef hem aankijken en 
dacht: wanneer komt hij nou, ik 
sterf van de pijn. Toen kwam de 
scheidsrechter ons halen en moes-
ten we het veld weer op. Salo gaf 

me een klap op mijn achterwerk 
en zei: ‘Niet zeuren, lekker voet-
ballen.’ Toen heb ik het er tij-
dens de wedstrijd uit gelopen. 
Het was voor mij ook een leer-
school.”
 Waarop Muller hem jaren na 
dato bij de arm pakt en verzekert 
dat hij natuurlijk wel even had 
gecontroleerd of Haarms niets 
gebroken had.
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Yakubu deinsde voor geen tegenstander terug.

Abubakari Yakubu overleed op 31 oktober op 35-jarige leeftijd.

Hij werd twee keer kampioen met Ajax, stop-
te menig tegenstander af, meedogenloos. 
Abubakari Yakubu (35) overleed op 31 okto-
ber na een kort ziekbed. 

DOOR DAVID ENDT

Abubakari Yakubu (1981 – 2017)

Een goedlachse tijger

leren. Het vriendschappelijke potje 
in Stuttgart opende de deur naar 
nieuwe kansen.
 Aan het  begin van het nieuwe 
seizoen had Yakubu nog geen vaste 
plek in het elftal. Dat veranderde 
toen Cristian Chivu langdurig 
uitgeschakeld werd door een bles-
sure. De wijze waarop Yakubu 
speelde, bezat meer dan technisch 
en tactisch vermogen. Hij zorgde 

voor een specifieke Yakubiaanse 
interpretatie op basis van zijn strij-
dersaard: fors, soms meedogenloos 
ingrijpend, bruisend van energie. 
 Al snel hadden de jongens in de 
kleedkamer een prachtige bijnaam 
voor hem: Tiger. Een tijger was hij 
ook; hij tijgerde in het veld, raakte 
aparte snaren bij de supporters, 
die hielden van zo’n type speler. 
Yakubu liet bij een woest ogende, 

risicovolle ingreep de haren te 
berge rijzen en zorgde voor vrees 
bij de tegenstander.

GOEDLACHS
Nog geen twintig lentes jong ver-
legde hij zijn grenzen in het daar-
opvolgende seizoen (2001/2002). 
Zonder meteen een harde vaste 
waarde in het elftal te worden, 
werd Yakubu wel een persoonlijk-
heid in de kleedkamer. Hij zorgde 
vaak voor een vrolijke noot, was 
goedlachs en bezat het vermogen 
teleurstellingen te overwinnen. 
Daarbij wees hij, zo jong als hij 
was, leeftijdsgenoten op hun plich-
ten en verantwoordelijkheden. 
 Als invaller maakte hij zich 
steeds waar, want in die rol wist 
hij steevast iets extra’s aan het 
spel toe te voegen. Na de komst 
van Ronald Koeman als opvol-
ger van Co Adriaanse volgden 
meer wedstrijden als basisspeler 
en die situatie zette zich in het 
seizoen 2002/2003 door: vaker 

een startende speler die inmid-
dels international geworden was.
 Ergens stokte de ontwikkeling. 
Had het te maken met het verrui-
len van zijn gastgezin voor een 
bestaan op eigen benen? Feit is dat 
de vorm ontbrak en dat mensen 
vragen stelden bij zijn leefwijze. 
Hij gaf het niet toe, maar het ont-
breken van een klankbord, dat de 
gastgezinfamilie voor hem was 

geweest, speelde hem parten. Het 
vertrouwen slonk en dat deed pijn, 
zorgde voor innerlijke weerstand. 
 Steeds meer wees de trainer 
van dienst hem een plaats op de 
bank toe, een plek die hij te goed 
kende om hem simpelweg te accep-
teren. Yakubu was groter gegroeid 
en voelde het gebrek aan geloof in 
zijn kunnen als een dolksteek in de 
rug. Zijn spreekwoordelijke moti-
vatie maakte plaats voor misnoe-
gen. Toen aan het einde van het 
seizoen de balans werd opgemaakt, 
druppelde daar de conclusie uit dat 
Yakubu er beter aan deed zich als 
uitleenspeler elders te bewijzen. 
Het werd Vitesse. 
 Het was heel vreemd om hem, 
op 12 december 2004, in de Arena 
in het shirt van Vitesse als tegen-
stander te zien bikkelen en bouwen. 
Het hoorde niet zo te zijn, maar zo 
was het wel degelijk. Een seizoen 
later werd het leenverdrag omgezet 
tot koop. Ajax was Yakubu kwijt en 
Abubakari was zijn Ajax kwijt.

‘De meest opvallende man in de elf 
die Ronald Koeman tegen Milan 
opstelt, is ongetwijfeld Abubakari 
Yakubu. Zijn zeer overtuigende 
optreden tegen RBC is ongetwijfeld 
van invloed geweest op des trainers 
keuze. Hij is de buffer vóór de ver-
dediging van Ajax,’ zo staat in het 
Ajax Jaarboek van 2002/2003.
 Het is niet zomaar een greep uit 
de gezamenlijke historie van Ajax 
en Abubakari Yakubu, maar een 
van de hoogtepunten uit de loop-
baan van de voetballer die ons, op 
31 oktober 2017, plotseling ontviel. 
Het bericht van zijn overlijden op 
absurd jonge leeftijd sloeg in als een 
bom en maakte een golf van reacties 
los. 
 Yakubu is de meest begaafde 
noch meest populaire Ajacied, 
anderen gaan hem in die klas-
sementen voor, maar hij maakte 
met zijn onbaatzuchtige inzet, zijn 
geestdrift en zijn strijdbaarheid 
grote indruk op zowel de Ajacie-
den in de kleedkamer als op hen die 
wekelijks de tribunes bevolken. Hij 
kwam uit Ghana, uit donker Afrika, 
waar Ajax aan het eind van de jaren 
negentig wel meer talenten vandaan 
haalde. Jongens als Gabriel Mofo-
keng, Anthony Obodai, Christoffer 
Kanu en Kwame Quansah voegden 
zich bij de jonge Zuid-Amerikaanse 
talenten als José Valencia, Walker 
Fronio en Daniel Cruz.

Het aanboren van beloftevolle 
spelers uit verre oorden hoorde in 
die jaren tot het beleid van Ajax. 
Lang niet al die voetballers werden 
volwaardige eerste-elftalspelers, 
maar Yakubu haalde het eerste en 
was gedurende vier seizoenen een 
gewaardeerde kracht op het veld én 
een zeer geliefde persoonlijkheid in 
de kleedkamer.

GASTGEZIN
Als vijftienjarige stapte hij een com-
pleet andere wereld binnen; stel je 
het enorme verschil in cultuur, kli-
maat en omstandigheden voor. Hij 
prees zich gelukkig met de opvang 
in het Amsterdamse gastgezin Kok 
en hij had een geweldig wapen 
waarmee hij alle obstakels kon 
overwinnen: mentaliteit, karakter. 
Die kracht toonde hij in de jeugd-
teams, later in Jong Ajax, en al snel 
in het eerste elftal. Op een novem-
beravond in 1999 debuteerde hij 
in Ajax 1. Ach, het was maar een 
vriendschappelijk wedstrijdje tegen 
VfB Stuttgart, maar toch: Ajax 1!
 Zijn kwaliteiten waren ook bij 
de technische staf van het eerste elf-
tal al bekend. Hij bezat het talent, 
het voetballend inzicht én de juiste 
instelling, spelend op ‘vier’, zoals 
dat in het Ajaxjargon heet, dus als 
centrale verdediger met de vrijbrief 
(beter: de verplichting) zich indien 
mogelijk als middenvelder te profi-

Hij maakte met zijn onbaatzuchtige inzet, 
zijn geestdrift en zijn strijdbaarheid grote indruk

P
ro

 S
ho

ts
 / 

S
ta

nl
ey

 G
on

th
a

A
ja

x 
/ L

ou
is

 v
an

 d
e 

V
uu

rs
t



Heeft u last van ongedierte in uw bedrijf of woning?
Bel 0320 - 82 09 93 | www.trulynolen.nl

ONGEDIERTEBESTRIJDING

0201526.pdf   1 8-11-2017   16:37:54

Stam Beheer b.v. WORMERVEER

VERHUUR VAN BEDRIJFSHALLEN  IN WORMER

Esdoornlaan 65
1521 EC Wormerveer
Tel: 06-20420075

0201965.pdf   1 13-11-2017   9:44:04

0199929.pdf   1 8-11-2017   10:52:23

0201213.pdf   1 31-10-2017   15:22:36

0201260.pdf   1 8-11-2017   16:41:17

Nieuw bij Lincherie Heemskerk!
RONALDO BOXERSHORTS

voor men en boys.

Maerelaan 7a  | Heemskerk  |  Tel. 0251 767002
heemskerk@lincherie.nl  |  www.lincherie.nl

0201285.pdf   1 10-11-2017   13:43:18

Den Brielstraat 8/A  •  1055 RV  Amsterdam
020-6881083 (ma t/m wo)  •  06-27082939

info@rschipper.nl  •  www.rschipper.nl

In samenwerking met Grondschip BV
 BRL 7000 protocol 7004 gecertificeerd

Robbie Schipper
 betrouwbaar en ondersteunend

0201505.pdf   1 8-11-2017   10:55:20

Havenweg 16 | 1771 RW Wieringerwerf | 0227 603 000 | info@acwgarage.nl

Wij staan altijd voor u klaar om 
u weer snel op weg te helpen!
Kijk voor meer informatie op www.acwgarage.nl

0201562.pdf   1 9-11-2017   9:07:12

Met Gebundelde 
Krachten!

Met Gebundelde 
Krachten!

AANBOUW
VERBOUW

NIEUWBOUW
BADKAMERS
KOZIJNEN

TOTAAL VERBOUWING

0201871.pdf   1 9-11-2017   16:17:17

De ongediertebestrijder van Amsterdam e.o. 
www.ongediertebestrijdingamsterdam.nl

Maalderij 1 - 1185 ZB Amstelveen - Tel. 020-6414000

0108109.pdf   1 18-7-2013   8:57:010201984.pdf   1 13-11-2017   10:36:41

0201988.pdf   1 13-11-2017   11:01:45

http://www.trulynolen.nl/
http://www.lincherie.nl/
mailto:heemskerk@lincherie.nl
http://www.rschipper.nl/
mailto:info@rschipper.nl
mailto:info@acwgarage.nl
http://www.acwgarage.nl/
http://www.ongediertebestrijdingamsterdam.nl/


19SV AJAX 
17-11-2017

Jaargang 25, nummer 8
Vrijdag 17 november 2017 

Uitgever:
Supportersvereniging Ajax
i.s.m. ZPRESS Sport BV
Postbus 1015
3300 BA Dordrecht

Hoofdredactie:
Sander Zeldenrijk
s.zeldenrijk@svajax.nl
Postbus 22944
1100 DK Amsterdam

Eindredactie:
Mike van Damme

Aan dit nummer werkten mee:
Joep Bertrams, David Endt, Erol Erdogan, Kevin Van Nunen, 
Menno Pot, Floris Roos, Erfgoed Ajax

Advertentieverkoop:
Berry van der Tas,
Lambert van Waardenburg
ZPRESS Sport BV 
Telefoon: 078-63 97 070

Opmaak:
ZPRESS Studio BV

Drukkerij:
De Persgroep Nederland

Ajax Life online
Site: ajaxlife.nl
Twitter: @ajaxlife
Facebook: facebook.com/ajaxlife
Instagram: instagram.com/ajaxlife

Ledenadministratie Service SV Ajax
Site: Ajaxlife.nl/service
Telefoon: 0900 - 232 25 29. Optie 5. 

Opzeggingen (vóór 1 mei) en klachten:
Ajaxlife.nl/service

Ajax Life / Ajax Jonge Schare
Lid worden? Dat kost 27.50 euro per seizoen voor 
Ajax Life, 26,50 euro voor Ajax Jonge Schare (13 t/m 
17 jaar). Kijk voor de voordelen op ajaxlife.nl/wordlid 
Een buitenlands lidmaatschap kost 36,50 euro (Europa) 
of € 58,50 (rest van de wereld)

Geen krant ontvangen?
Ajaxlife.nl/geenkrant

Ajax Life 9 verschijnt op
vrijdag 1 december 2017

Copyright 2017: Niets uit deze uitgave mag worden gekopieerd of vermenigvuldigd zonder 

schriftelijke toestemming van de uitgever. Hoewel uiterste zorg is besteed aan de inhoud van 

deze uitgave, aanvaardt de uitgever noch de redactie enige aansprakelijkheid voor onjuistheid of 

gevolgen daarvan. Verveelvoudigen en openbaarmaken van deze uitgave door middel van druk, 

microfilm of enige andere wijze is slechts toegestaan na voorafgaande schriftelijke toestemming 

van de uitgever, ZPRESS SPORT BV.

UITGELICHT

Wil jij ook in deze rubriek komen? Dat kan! Mail je 

gegevens naar redactie@svajax.nl en wellicht sta 

jij dan op deze plek in het volgende nummer.

OPROEP

A
rc

hi
ef

 F
re

ek
 L

au
ri

js
se

n

VOORDELEN 
ALS LID SV AJAX

25 procent 
korting Arena Tour

Wil je even gluren in de 
Ajaxkleedkamer en ervaren hoe het 

is om langs het veld te staan? Als 
lid van SV Ajax krijg je 25 procent 

korting op de rondleidingen in 
de Amsterdam Arena (max. vier 

kaarten per clubcard).

10 procent 
korting in fanshop

Wil je het nieuwste Ajaxshirt kopen, 
of toch liever een trainingspak of 

sporttas met het clublogo? Als je in 
de Ajax Fanshop (ook online) iets 

koopt, krijg je als lid van SV Ajax tien 
procent korting.

Voorrang bij 
kaartverkoop

Wil je een wedstrijd van Ajax 
bezoeken? Met je (Ajax Life of Ajax 

Jonge Schare) clubcard van SV 
Ajax krijg je voorrang op de losse 

kaartverkoop en Europese passe-
partouts, en heb je dus kans op 
betere en goedkopere plekken.

Ballenjongen of 
vaandeldrager

Als Jonge Schare-lid kun je ook 
direct langs het veld staan: als 
ballenjongen. Of beter: voor de 
wedstrijd op het veld staan als 
vaandeldrager of vlagdrager bij 

thuiswedstrijden. 

Laatste 
Kaarten Actie

Omdat het leven als tiener al 
duur genoeg is, kun je tegen fikse 

kortingen kaartjes kopen voor 
Ajaxwedstrijden. De Laatste 

Kaarten Actie is exclusief voor leden 
van Ajax Jonge Schare.

Leuke 
Ajax-evenementen

Zelf voetballen in de Amsterdam 
Arena of samen met een speler 
meedoen aan een quiz? SV Ajax 

organiseert elk seizoen enkele leuke 
evenementen, zoals het Ajax Life 

Voetbaltoernooi en Café Ajax Life.

‘Ben als een van de weinigen nog fan van Younes’

belangrijkste vraag op dit moment. 
Het antwoord komt vanzelf.

Wij stellen je nu drie andere 
vragen, waarvan de antwoorden 
wél in deze editie van Ajax Life 

staan. Beantwoord je de vragen 
goed, dan ding je mee naar het 
Ajaxshirt van Frenkie.

Vraag 1: Welk apparaat dat Salo 
Muller wilde kopen voor Ajax vond 
penningmeester Timman ‘zonde 
van het geld’?

Vraag 2: Door welke twee top-
spelers laat Frenkie de Jong zich 
inspireren?

Vraag 3: In welke vriendschappe-
lijke wedstrijd debuteerde Abuba-
kari Yakubu voor Ajax?

Heb je de antwoorden gevonden, 
ga dan naar ajaxlife.nl/shirtje 
en laat uiterlijk vrijdag
24 november de antwoorden 
en je gegevens achter. Onder 
de juiste inzenders verloten we 
het shirt. Met de winnaar wordt 
contact opgenomen.

Je kunt natuurlijk weer een gesigneerd Ajaxshirt winnen als 

lid van de Supportersvereniging Ajax. Ditmaal is dat het 

thuisshirt (maat M) van Frenkie de Jong.

SHIRTJE WINNEN?

De twintigjarige middenvelder 
staat op de drempel van een 
basisplaats, maar moet vooralsnog 
genoegen nemen met invalbeurten. 
Gaat hij bijtekenen bij Ajax of 
niet, dat is misschien wel de 

Naam: Freek Laurijssen
Leeftijd: 28 jaar
Woonplaats: Veghel
Studie: Softwareontwikkelaar
Lid SV Ajax sinds: het 
seizoen 2011/2012

Frenkie de Jong: Frenkie heeft 
duidelijk meer potentie dan Lasse 
Schöne, is een erg fijne voetbal-
ler om naar te kijken. Zo’n jongen 
moet even vijf á tien wedstrijden 
in het eerste staan om een kans 
te krijgen. Maar niet alleen met 
Schöne moet je hem vergelijken, 
ik vind ook dat hij de voorkeur 
zou moeten hebben boven Siem 
de Jong. Frenkie is een betere 
middenvelder voor Ajax dan 
Siem. Ik vind Siem als halfspeler 
verstoppertje spelen. Frenkie eist 
ballen op en durft het spel te ver-
delen.

Amin Younes: Ik denk dat ik 
een van de weinige Ajacieden ben 
die nog fan is van Younes. Als ik 
hem zie dribbelen, zie je echt wel 
dat hij kan voetballen. Hij scoort 
alleen niet. Waar het aan ligt, 
durf ik niet te zeggen. Of het pech 
is, kwaliteit of scherpte is een hele 
lastige om je vinger op te leggen. 
Ik vind wel dat als hij aangeeft 
toch iets langer vakantie nodig 
te hebben, dat hij dat ook maar 
moet krijgen dan. Het is ook wel 
erg weinig, tien vakantiedagen in 
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inmiddels tien maanden tijd.

Rutger Arisz: Ik moet heel eer-
lijk bekennen dat ik hem com-
pleet vergeten was; het moet om 

voetbal gaan en niet om de rand-
zaken. Er lopen rondom de club 
nog wel wat dingen die anders 
kunnen. Denk aan communi-
catie richting fans en misschien 

wel transparantie over het geld. 
Arisz is nog geen jaar bezig, dus 
geef hem even de tijd. Misschien 
is hij nog wel bezig wat lijken uit 
de kast te werken.

Yakubu: Ik heb niet heel veel 
speciale herinneringen aan 
Yakubu. Dus wat dit onderwerp 
betreft kan ik niets zeggen. Wel 
heel erg zonde dat iemand op zo’n 
jonge leeftijd ons moet ontvallen.

Kampioenschap: Waarom 
niet, met één of twee gerichte 
aankopen in de winterstop. Het is 
aannemelijk dat PSV na de winter 
toch wel wat minder wordt. Zo 
heel goed is die ploeg verdedigend 
gezien ook weer niet. Daarbij heeft 
seizoen 2015/2016 jammer genoeg 
bewezen dat alles kan gebeuren.

Ajax O19: Die ploeg heb ik 
niet echt gevolgd. Ik vond 
de ontwikkelingen in de 
jeugdopleiding eerst wel 
interessant om te volgen, maar 
sinds ze een mes in de rug van 
Wim Jonk hebben gestoken, 
is dat voor mij ook een beetje 
gedaan. Toch blijf ik er bij dat 
het goed is dat ze op een hoger 
niveau spelen tegen internationale 
tegenstanders. Meer weerstand, 
andere weerstand is altijd beter 
voor de ontwikkeling van een 
jeugdspeler.
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